

# Modern Surveying Education in Slovakia

Assoc. Prof. Alojz KOPÁČIK, Slovakia

**Key words:** University Education in Slovakia, Student Mobility, Harmonisation of University Education, Postgraduate Education, Diploma and Licence Acceptation in Europe.

## ABSTRACT

Present state of the university education in geodesy and cartography in Slovakia. The compatibility of study models of universities in Bratislava, Košice and Žilina, the basis of the mobility of students. Quality comparison of study models. Confrontation of models used by Slovak universities to the foreign models. Harmonisation efforts of international organisations are oriented to international mobility of surveyors and cartographers. Participation of Slovak universities at these efforts. Harmonisation in the area of diploma and licence acceptance. Post graduate education – necessary phenomena of surveyors in the future. Post graduate surveying education model of the Chamber of Slovak Surveyors and participation of STU in Bratislava on its application.

## ZUSAMMENFASSUNG

Die aktuelle Stand der geodäsie und kartographie Ausbildung in slowakischen Universitäten. Kompaktibilität der verschiedenen Studienmodelle der Universitäten in Bratislava, Košice und Žilina als Basis der Studentenmobilitäten. Qualitätsvergleich der Studienmodelle. Vergleich der slowakischen und ausländischen Studienmodelle. Die Harmonisierungstendenzen sind für die internationale Studentenmobilitäten im Bereich der Geodäsie und Kartographie orientiert. Die Teilnahme der slowakischen Universitäten auf diesen Programme. Harmonisierung in der Bereich der Diploma- und Lizenzakzeptierung. Postgraduateausbildung - ein notwendiges Phenomena der Vermessungsingenieure in der Zukunft. Das postgraduate Ausbildungsprogramm der Slowakischen Kammer der Vermessungsingenieure und Zusammenarbeit der STU in Bratislava bei dessen realisation.

## CONTACT

Assoc. Prof. Alojz Kopáčik, PhD.  
Department of Surveying, Faculty of Civil Engineering of the STU Bratislava  
Radlinského 11  
Bratislava  
SLOVAKIA  
E-mail: [kopacik@svf.stuba.sk](mailto:kopacik@svf.stuba.sk)  
Web site: [www.svf.stuba.sk](http://www.svf.stuba.sk)